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В статье рассматриваются гносеологические основы становления и развития института бюджетной ответственно-
сти, противоречия нормативного закрепления, место бюджетной ответственности в системе мер государственного при-
нуждения. Фиксируется вывод о незавершенном процессе формирования института бюджетной ответственности как 
самодостаточного института российского права, как отражения современного состояния релевантного сегмента бюд-
жетного законодательства.
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The article examines the epistemological foundations of the formation and development of the institution of budgetary 
responsibility; contradictions in normative regulation; the place of budgetary responsibility in the system of government coer-
cion measures. The conclusion is made about the unfinished process of forming the institution of budgetary responsibility as 
a self-sufficient institution of Russian law, as a reflection of the current state of the relevant segment of budgetary legislation.
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